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Bil. 06

PERTANYAAN-PERTANYAAN UNTUK JAWAPAN LISAN

*1. YB. Tuan Ruslan bin Muharam [Lumadan] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA,  apakah status penyelesaian masalah air
yang  dihadapi  di  kawasan  DUN  Lumadan  khususnya  di  daerah  Beaufort  yang
berkait  rapat  dengan loji  air  Beaufort  yang  gagal  menyalurkan  air  ke  kawasan-
kawasan kampung terutama sekali di kawasan pedalaman.

*2. YB.  Datuk  Ignatius  Dorell  Leiking  [Moyog]  bertanya  kepada  MENTERI
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II, apakah
pendirian  terhadap  penganjuran  Dialog  Awam bersama orang  awam  dan  pihak
berkepentingan  mengenai  cadangan  Draf  Pelan  Pembangunan  Daerah
Penampang yang sedang dalam pameran untuk pemeriksaan.

*3. YB. Puan Jannie  Lasimbang [Kapayan]  bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI III  /  MENTERI PEMBANGUNAN PERINDUSTRIAN,  apakah kejayaan
serta kekangan usaha kerajaan dalam membantu pengusaha kecil dan sederhana
yang terjejas akibat pandemik COVID-19, berapa ramaikah pengusaha kecil dan
sederhana yang telah dibantu setakat ini.

*4. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  MENTERI
TUGAS-TUGAS  KHAS,  adakah  kerajaan   mempunyai  organisasi  khas  untuk
menguruskan  tanah/premis  wakaf  bagi  memudahkan  orang  perseorangan  atau
institusi  untuk  memastikan  perkara-perkara  wakaf  direkodkan  dan  ditadbir  urus
dengan sempurna dan memudahkan kepada pewakaf.

*5. YB. Tuan Fairuz bin  Renddan [Pintasan] bertanya  kepada  MENTERI  SAINS,
TEKNOLOGI  DAN  INOVASI, tentang  usaha  dalam  memastikan  infrastruktur
teknologi digital yang cekap dan mampan di seluruh kawasan khasnya kawasan
pedalaman  Sabah.  Apakah  langkah  kementerian  dalam  memastikan  jaringan
telekomunikasi dan digital sampai kepada semua rakyat tanpa mengira lokasi.

*6. YB. Tuan Phoong Jin Zhe [LUYANG] bertanya kepada MENTERI KEWANGAN,
berapakah anggaran secara terperinci  kutipan hasil  cukai  jualan ke atas produk
petroleum yang telah dilaksanakan sejak tahun 2020.

*7. YB. Datuk Christina Liew [Api-Api] bertanya kepada MENTERI PEMBANGUNAN
MASYAKARAT DAN KESEJAHTERAAN RAKYAT, setakat ini, berapakah jumlah
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bakul makanan yang sudah diedarkan kepada para penduduk di kawasan Api-Api
dan apakah pecahan lokaliti-lokaliti yang terlibat.

*8. YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar Ayub [Liawan] bertanya kepada MENTERI
PEMBANGUNAN  LUAR  BANDAR,  apakah  tindakan  kerajaan  untuk  membantu
dan  menambah  kuota  Program  Perumahan  Rakyat  Termiskin  (PPRT)  yang
diberikan bagi tujuan ini di DUN N41 Liawan.

*9. YB. Tuan Mohd Arsad bin Bistari  [Tempasuk]  bertanya kepada   TIMBALAN
KETUA  MENTERI  III  /  MENTERI  PEMBANGUNAN  PERINDUSTRIAN,
bagaimanakah pihak kementerian boleh membantu dari segi kemudahan dan dana
sebagai  galakan  kepada  para  peniaga  berkenaan  program keusahawanan  satu
produk satu kampung yang dilaksanakan di kawasan DUN Tempasuk.

*10. YB.  Datuk  Ewon  Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  MENTERI
PEMBANGUNAN LUAR BANDAR, apakah metodologi terkini yang digunakan oleh
kerajaan negeri bagi menentukan pendapatan garis kemiskinan (PGK) dan apakah
statistik kemiskinan terkini di Sabah di bawah metodologi baharu ini.

*11. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Yong  Teck  Lee  [ADUN  Dilantik]  bertanya  kepada
MENTERI  PELANCONGAN  DAN  ALAM  SEKITAR, berapa  kilometerkah  dari
kawasan  pesisir  pantai  Kepulauan  Taman-Taman  Sabah  para  nelayan  tradisi
dilarang memancing atau memukat.

*12. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Dr.  Mohd  Salleh  bin  Tun  Said  Keruak  [Usukan]
bertanya kepada MENTERI BELIA DAN SUKAN, dengan adanya Undi 18, apakah
perancangan  dan  langkah-langkah  kementerian  untuk  menyedarkan  kesedaran
politik anak-anak muda mengenai kepentingan tanggungjawab sebagai pengundi.

*13. YB.  Tuan  Peto  Galim  [Inanam]  bertanya  kepada  MENTERI  KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II, bolehkah ADUN atau
wakil pembangkang dimasukkan dalam korum mesyuarat berkala majlis berkuasa
tempatan di kawasan masing-masing.

*14. YB. Dr. Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN:-

i) apakah  inisiatif  kerajaan  bagi  memastikan  tanah-tanah  terbiar  boleh
dibangunkan dengan aktiviti pertanian; dan

ii) apakah inisiatif khusus untuk anak muda supaya mereka berminat menceburi
bidang pertanian.

*15. YB. Tuan Hassan A. Gani Pg Amir [Sebatik] bertanya kepada KETUA MENTERI,
bagaimanakah kerajaan memastikan rakyat mendapat manfaat serta  memastikan
penglibatan  rakyat  dalam  pelaksanaan  Sabah  Kerajaan  Digital  berlandaskan
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pendekatan 5A iaitu “Accessible by Any One at Anytime, Any Where, by Any Mobile
Device”.

*16. YB.  Datuk  Abdul  Ghani  bin  Mohamed  Yassin  [Nabawan] bertanya  kepada
TIMBALAN  KETUA MENTERI  II  /  MENTERI  PERTANIAN  DAN  PERIKANAN,
adakah kerajaan negeri ada mengagihkan sejumlah suntikan peruntukan khas yang
sesuai  kepada  kementerian  dan  agensi-agensi  kerajaan  berkaitan  bagi  tempoh
tahun 2022 ini yang bertujuan untuk menggalak dan merangsang aktiviti ekonomi
pertanian ini. 

*17. YB. Tuan Fairuz bin Renddan [Pintasan] bertanya kepada  TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA:-

(a) apakah  usaha  kerajaan  dari  segi  peningkatan  infrastruktur  dan
keseimbangan pembangunan kawasan luar bandar khasnya kawasan yang
memerlukan perhatian; dan

(b) apakah  langkah  kementerian  dalam  membawa  peningkatan  infrastruktur
khasnya dari segi jaringan perhubungan jalan raya.

*18. YB. Tuan Tan Lee Fatt  [Likas]  bertanya kepada KETUA MENTERI:- 

(a) apakah rancangan kerajaan untuk memulihara dan memelihara alam semula
jadi; dan

(b) apakah status Kempen Penanaman pokok bagi Sabah di bawah Program
Penghijauan Malaysia.

*19. YB. Dr.  Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada  MENTERI BELIA
DAN  SUKAN,  apakah  kerajaan  bercadang  untuk  menyediakan  lorong  khas
berbasikal di semua jalan raya.

*20. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Dr.  Mohd  Salleh  bin  Tun  Said  Keruak  [Usukan]
bertanya  kepada  MENTERI  PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM
SEKITAR,  apakah  usaha  kementerian  untuk  menarik  minat  pelancong  untuk
berkunjung ke negeri Sabah dalam pasca COVID-19.

*21. YB.  Puan  Rina  Hj  Jainal  [Kukusan]  bertanya  kepada  MENTERI  SAINS,
TEKNOLOGI  DAN  INOVASI,  bagaimana  kerajaan  negeri  mengatasi  masalah
pengangguran khususnya bagi golongan belia.

*22. YB. Tuan Fairuz bin Renddan [Pintasan] bertanya kepada  MENTERI TUGAS-
TUGAS  KHAS, tentang  usaha  bagi  meningkatkan  prestasi  dan  potensi  pelajar
khasnya dalam mendapatkan pengiktirafan akademik.  Apa langkah kementerian
dalam memastikan prestasi dan potensi pelajar dapat dikekalkan dan ditingkatkan,
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khasnya selepas fasa pandemik COVID-19 yang memaksa pembelajaran secara
norma baharu, iaitu dalam talian.

*23 YB. Datuk Raime Unggi [ADUN Dilantik] bertanya kepada MENTERI BELIA DAN
SUKAN, bilakah pembinaan Kompleks Sukan Tenom akan dimulakan semula.

*24. YB. Tuan Justin Wong Yung Bin [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, apakah status Draf Peraturan yang
telah  dikemukakan kepada Kementerian  Kerja  Raya  Sabah (KKRS) pada Ogos
2021  bagi  membolehkan  Enakmen  Perkhidmatan  Pembentungan  Sabah  2017
dikuatkuasakan.

*25. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  KETUA
MENTERI,  adakah  kerajaan  merancang  untuk  meminda  peruntukan  Enakmen
Hutan 1968 untuk memberi laluan kepada aktiviti pelancongan mesra alam di Hutan
Simpan Perlindungan Kelas I.

*26. YB. Dr. Daud bin Hj. Yusof  [Bongawan] bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN  DAN  PERUMAHAN  /  MENTERI  KEWANGAN  II, apakah  langkah-
langkah  yang  boleh  diambil  dalam  mengatasi  masalah  anjing  yang  tidak
bertuan/terbiar.

*27. YB. Tuan Mohd Arsad bin Bistari  [Tempasuk]  bertanya kepada   TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN, apakah langkah-
langkah yang  dilakukan oleh pihak kerajaan untuk mengatasi  masalah keadaan
sawah  padi  yang  terbiar  dan  tidak  diusahakan  dan  bagaimanakah  cara  untuk
menggalakkan lagi para petani agar mengusahakan sawah padi yang terbiar agar
tidak terbengkalai. 

*28. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada  MENTERI
PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  bilakah  kali  terakhir
audit telah dijalankan ke atas akaun kewangan Jabatan Hidupan Liar dan unit di
bawahnya untuk menjamin ketelusan ke atas akaun kewangan Jabatan Hidupan
Liar. 

*29. YB. Tuan Justin Wong Yung Bin [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA  MENTERI  III  /  MENTERI  PEMBANGUNAN  DAN  PERINDUSTRIAN,
apakah status terkini permohonan hak milik subsidiari untuk Eastern Plaza Tawau,
pembangunan di bawah SUDC dan adakah pembayaran premium telah dibuat.

*30. YB.  Datuk  Abdul  Ghani  bin  Mohamed  Yassin  [Nabawan] bertanya  kepada
MENTERI SAINS, TEKNOLOGI DAN INOVASI:-

a) apakah  jaminan  kerajaan  dalam  usaha  meningkatkan  peratus
kebolehcapaian akses internet masyarakat kawasan luar bandar; dan
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b) secara  terperinci  jumlah  agihan  peruntukan  bagi  tahun  2022  untuk
membangunkan  projek  kebolehcapaian  akses  internet  di  kawasan  kritikal
seperti pedalaman luar bandar.

*31. YB. Datuk Amisah Yassin [ADUN Dilantik] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA,  apakah perancangan Jabatan Kerja Raya
bagi  menambah  baik  jalan  raya  Tamparuli/Ranau  agar  menambah  “overtaking
lane” untuk  mengurangkan  kesesakan  jalan  yang  menuju  ke  Taman  Kinabalu,
Kundasang, Ranau.

*32. YB.  Datuk  Ewon Benedick  [Kadamaian] bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
adakah  kerajaan  bercadang  untuk  menubuhkan  Tribunal  Tanah  dan  Jabatan
Kehakiman Mahkamah Anak Negeri di Sabah.

*33. YB. Tuan Arunarnsin Taib  [Gum-Gum]  bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA RAYA,  apakah langkah drastik  kerajaan untuk
mengatasi masalah jalan-jalan persekutuan, negeri dan majlis yang masih dalam
keadaan yang teruk dan rosak khususnya di kawasan DUN N50 Gum-Gum.

*34. YB.  Datuk  Juil  Nuatim  [Limbahau] bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI  I / MENTERI KERJA RAYA,  apakah status terkini Jalan Pengalat Lok
Kawi termasuk jambatan Papar.

*35. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Dr.  Mohd  Salleh  bin  Tun  Said  Keruak  [Usukan]
bertanya  kepada  TIMBALAN  KETUA  MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA  RAYA,
apakah status terkini penaik tarafan jalan raya bulatan Lebak Moyoh, Kota Belud
yang dijangka siap pada hujung tahun ini.

*36. YB. Datuk Dr. Haji Jaujan bin Haji Sambakong [Sulabayan]  bertanya kepada
MENTERI  PELANCONGAN,  KEBUDAYAAN  DAN  ALAM  SEKITAR,  apakah
langkah-langkah  susulan  kementerian  untuk  menambah  baik  pemantauan  dan
pengawasan ke atas pusat-pusat pelancongan terutamanya di daerah Semporna
setelah Kerajaan Negeri Sabah beralih ke PPN Fasa 4.

*37. YB. Dr. Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada  KETUA MENTERI,
apakah  strategi  kerajaan  bagi  memastikan  pendatang  asing  dari  negara  lain
khususnya dari Filipina dapat dihantar balik ke negara asal.

*38. YB.  Tuan  Mohammad bin  Mohamarin  [Banggi] bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI  I  /  MENTERI  KERJA RAYA,  adakah kementerian  berhasrat
memasukkan peruntukan pembinaan jaringan jalan raya di  Pulau Banggi  dalam
Pelan Pembangunan Sabah Maju Jaya dan berapakah nilainya.

*39. YB.  Tuan  Dumi  bin  Pg.  Masdal  [Silam]  bertanya  kepada  KETUA MENTERI,
adakah kerajaan bercadang memberikan taraf daerah di kawasan Segama dalam
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Parlimen Lahad Datu kerana kawasan ini baharu diberikan kawasan DUN Segama
dan memerlukan pengurusan dan pentadbiran di kawasan tersebut.

*40. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II,  adakah kerajaan merancang untuk membuat penyelengaraan bangunan seperti
menukar paip pembetungan bangunan, membuang pokok tumbuhan di bangunan,
mengecat  semula  keseluruhan  bangunan  dan  menggantikan  semua  penutup
longkang sebelum mengisytiharkan Sandakan sebagai Bandar.

*41. YB.  Tuan  Mokran  bin  Ingkat  [Sungai  Manila]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI PERTANIAN DAN PERIKANAN , adakah kerajaan
akan bercadang untuk menaik taraf infrastruktur perparitan di Pekan Muhibbah Batu
12 Sandakan DUN N.51 Sungai Manila untuk mengawal banjir kilat yang melanda
pekan ini pada musim hujan setiap tahun.

*42. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, bilakah pembinaan jalan raya baharu dari
Indah Club hingga ke Jalan Cecily akan dimulakan.

*43. YB. Tuan Tan Lee Fatt  [Likas] bertanya kepada TIMBALAN KETUA MENTERI I /
MENTERI  KERJA RAYA,  apakah rancangan kerajaan  dalam menaik  taraf  dan
menambah baik sistem pengangkutan awam di sekitar Kota Kinabalu.

*44. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]  bertanya kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II, apakah tindakan Pihak Berkuasa Tempatan terhadap mereka  yang membuang
sampah merata-rata.

*45. YB. Tuan Justin Wong Yung Bin [Sri  Tanjong]  bertanya  kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, apakah rancangan kerajaan untuk
menyelesaikan kesesakan lalu lintas di Tawau.

*46. YB.  Tuan  Calvin  Chong  Ket  Kiun  [Elopura]  bertanya  kepada  MENTERI
KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II, adakah
perancangan kerajaan untuk mewujudkan lampu jalan di sepanjang jalan Turf Club,
Jalan Sibuga, Sandakan kerana keadaan gelap dan merisaukan pengguna jalan.

*47. YB. Dr. Daud bin Hj. Yusof  [Bongawan]  bertanya kepada  TIMBALAN KETUA
MENTERI  II  /  MENTERI  PERTANIAN  DAN  PERIKANAN, apakah inisiatif  yang
boleh diambil oleh pihak kerajaan dalam mengusahakan tanah terbiar dalam bidang
pertanian.

*48. YB.  Datuk  Abdul  Ghani  bin  Mohamed  Yassin  [Nabawan] bertanya  kepada
TIMBALAN  KETUA MENTERI  II  /  MENTERI  PERTANIAN  DAN  PERIKANAN,
apakah pihak kementerian mempunyai pecahan atau agihan tertentu dalam bajet
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tahun 2022 untuk meningkatkan hasil pertanian penduduk tempatan pedalaman di
negeri ini.

*49. YB.  Datuk  Seri  Panglima  Yong  Teck  Lee  [ADUN  Dilantik]  bertanya  kepada
KETUA  MENTERI,   apakah  status  Sabah  Forest  Industries  (SFI)  dan  adakah
‘’Asset Sales Exercise’’  mengikut perjanjian jual beli  yang ditandatangani 4 April
2018 akan dilaksanakan oleh pihak yang berkenaan.

*50. YB.  Tuan  Chong  Chen  Bin  [Tanjong  Kapor]  bertanya  kepada  MENTERI
KEWANGAN, apakah senarai nama syarikat konsesi penyelenggaraan bagi Jalan
Persekutuan dan Jalan Negeri   yang terdapat di N4 Tanjong Kapor dan senarai
kawasan-kawasan yang diselenggarakan oleh syarikat konsesi tersebut.

*51. YB. Puan Rina Hj Jainal [Kukusan] bertanya kepada KETUA MENTERI, apakah
perkembangan status baki tuntutan Perjanjian Malaysia 1963.

*52. YB.  Puan  Jannie  Lasimbang  [Kapayan]  bertanya  kepada KETUA  
MENTERI:-

(a) apakah  tindakan  bagi  jangka  masa  pendek  dan  panjang  untuk  
membantu mangsa banjir lumpur dan tanah runtuh di Kampung Sugud dan
Maang, Penampang; dan

(b) berapakah  penambahan peruntukan  tabung kecemasan untuk  menangani
bencana alam dari tahun 2010 – 2021.

*53. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada  TIMBALAN  KETUA
MENTERI I /  MENTERI KERJA RAYA,  apakah status semasa projek naik taraf
Jalan Tengkurus-Lahanas, Jalan Sayap – Mansulit dan Jalan Pirasan – Mandap –
Doluoh dan bilakah kerja-kerja lapangan sebenar akan bermula.

*54. YB.  Datuk  Juil  Nuatim  [Limbahau] bertanya  kepada  MENTERI  SAINS,
TEKNOLOGI DAN INOVASI, melalui Jalinan Digital Negara (JENDELA), tiga lokasi
kampung di  bawah DUN Limbahau iaitu  Kampung Gana,  Kampung Tanaki  dan
Kampung  Mandalipau  tersenarai  dalam  pelaksanaan  pelan  JENDELA.  Apakah
status pelaksanaan pelan ini dan adakah tambahan lokasi bagi DUN Limbahau.

*55.  YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar Ayub [Liawan] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI  I  / MENTERI  KERJA RAYA,  apakah  tindakan  Kementerian
Kerja Raya Sabah berkenaan kesesakan jalan raya khususnya di bandar Keningau
dan apakah perancangan berhubung dengan permasalahan ini.

*56. YB. Datuk Dr Yusof @ Josree Yacob [Sindumin] bertanya kepada  TIMBALAN
KETUA MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA:-

7     A T U R A N  U R U S A N  M E S Y U A R A T  0 7 / 1 2 / 2 0 2 1



(a) apakah  status  pembelian  tenaga  elektrik  dari  Kerajaan  Negeri  Sabah
daripada Sarawak; dan

(b) apakah  kedudukan  dan  pendirian  kerajaan  negeri  terhadap  beberapa
perjanjian yang sudah ada dengan “independent power plant” dan beberapa
“independent power plant”  baru yang dirancang untuk dibina oleh kerajaan. 

*57. YB. Datuk Wong Hon Jun [Tanjung Aru] bertanya kepada TIMBALAN  KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, apakah sebab paip-paip dan meter air yang
telah disiap bina oleh kontraktor di Pulau Gaya, masih belum lagi beroperasi.

*58. YB. Tuan Tan Lee Fatt  [Likas] bertanya kepada TIMBALAN KETUA MENTERI I /
MENTERI  KERJA RAYA,  apakah  sebab  berlakunya  catuan  air  dan  kekerapan
bekalan air putus terutamanya di kawasan Likas baru-baru ini. 

*59. YB.  Puan  Rina  Hj  Jainal  [Kukusan]  bertanya  kepada  KETUA  MENTERI,
bagaimana  kerajaan  negeri  mengatasi  masalah  pengurusan  di  Jabatan
Pendaftaran  Negara  (JPN)  Tawau  yang  menyebabkan  orang  ramai  terpaksa
beratur panjang di luar premis.

*60. YB.  Datuk  Poon  Ming  Fung  @  Frankie  [Tanjong  Papat]   bertanya kepada
MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN
II,:-

a) apakah SOP atau rancangan penyelenggaraan longkang di semua kaki lima
memandangkan musim tengkujuh akan datang; dan

b) mengapa sampah yang berada di dalam longkang kaki lima tidak dibersihkan
dan  bilakah  penutup  longkang  yang  rosak  di  bandar  Sandakan  akan
digantikan.

*61. YB. Tuan Hiew Vun Zin [Karamunting]  bertanya kepada MENTERI KERAJAAN
TEMPATAN DAN PERUMAHAN / MENTERI KEWANGAN II:-

(a) adakah kerajaan telah merangka satu “blueprint” menyeluruh selaras dengan
pelan naiktaraf Sandakan sebagai Bandaraya; dan

(b) adakah cukai  pintu  untuk  setiap  rumah di  Sandakan akan dinaikkan dan
adakah PBT telah mengenal  pasti  cara untuk “fully  utilize”  dana ini  serta
adakah rancangan bagi kegunaannya.

*62. YB. Datuk Seri Panglima Haji Mohd Shafie bin Haji Apdal [Senallang] bertanya
kepada  KETUA MENTERI,  bilakah Pilihan  Raya  kecil  bagi  N.66  Bugaya  akan
diadakan memandangkan  Sabah sudah beralih ke Fasa 4 Dalam Pelan Pemulihan
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Negara  dan  Pilihan  Raya  Negeri  dibenarkan  di  Sarawak  (PPN Fasa  3)  dan  di
Melaka (PPN Fasa 4).

*63. YB. Tuan Assaffal  @ Samsul Kamal  bin P.  Alian  [Tungku] bertanya  kepada
MENTERI  KEWANGAN, berapakah  jumlah  yang  dikembalikan  kepada  Sabah
dalam bentuk Pemberian Khas kepada Negeri Sabah dan Sarawak seperti dalam
Perlembagaan Persekutuan, Jadual Kesepuluh, Bahagian IV, 2(i), bagi tahun-tahun
2000 hingga 2021.

*64. YB. Dr. Daud bin Hj. Yusof  [Bongawan]  bertanya kepada  KETUA MENTERI,
apakah status kedudukan pejabat pentadbiran Daerah Kimanis.

*65. YB.  Tuan  Chong  Chen  Bin  [Tanjong  Kapor]  bertanya  kepada   TIMBALAN
KETUA MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA:-

(a) senarai  jumlah projek pembangunan yang tergendala di  Kudat  sepanjang
tahun 2021; dan

(b) apakah sebab projek tersebut tergendala. 

*66. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI I / MENTERI KERJA RAYA, adakah cadangan kerajaan untuk menukar
31 unit loji rawatan air Sibuga kerana hanya 9 unit sahaja berfungsi.

*   Pertanyaan-pertanyaan yang tidak sempat dijawab secara lisan akan dijawab secara bertulis.
________________________________________________________________________
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